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BRG.0002.01.2024 

Protokół Nr LIX/2024 

z obrad sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

z dnia 26 lutego 2024 r. 

odbytej w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obradom LIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia przewodniczyła Przewodnicząca 

Rady Gminy Pani Wiesława Posadzy. Z ogólnej liczby 14 radnych Rady Gminy Dąbrowa 

Biskupia obecnych w chwili rozpoczęcia sesji było 12 radnych. 

Nieobecni usprawiedliwieni: 

1. radny Jakub Kaszliński 

2. radny Tomasz Wronecki 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Spoza Rady Gminy udział w posiedzeniu wzięli:  

1. Filipiak Marcin - Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Gustaw Marzena – Sekretarz Gminy Dąbrowa Biskupia  

3. Kuberska Anna - Skarbnik Gminy Dąbrowa Biskupia  

4. Juchacz Przemysław – adwokat  

5. Marciniak Longin – radny Rady Powiatu Inowrocławskiego 

6. Taraszka Ireneusz – Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 

w Inowrocławiu 

7. Wojciechowski Dawid – Komendant Gminny Ochrony Przeciwpożarowej 

8. Rychwicki Damian – Zastępca Naczelnika Prewencji Komendy Powiatowej Policji 

w Inowrocławiu 

9. Słupczewska Ewelina - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrowie 

Biskupiej 

10. Jaskulska Paulina – pracownik socjalny 

11. Pomianowski Grzegorz – Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych 

w Dąbrowie Biskupiej 

12. Zasada Paulina – inspektor 

13. Szczukowska Iwona – starszy inspektor 

14. Pawłowska Katarzyna – inspektor 

15. Nakonieczny Przemysław – mieszkaniec gminy Dąbrowa Biskupia 



2 
 

16. Wochna Monika – starszy inspektor ds. obsługi rady gminy  

Ad.1. Otwarcie LIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, stwierdzenie quorum. 

Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia Pani Wiesława Posadzy oznajmiła, że zgodnie 

z listą obecności w sesji uczestniczy 12 radnych, co wobec statutowego składu Rady Gminy 

Dąbrowa Biskupia wynoszącego 14 radnych stanowi quorum upoważniające do 

kontynuowania obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 09:10 otworzyła LIX sesję słowami „Otwieram LIX sesję 

Rady Gminy Dąbrowa Biskupia”. Następnie powitała Wójta Gminy Pana Marcina Filipiaka, 

Sekretarz Gminy Panią Marzenę Gustaw, Skarbnika Gminy Panią Annę Kuberską, adwokata 

Pana Przemysława Juchacza, zaproszonych gości, radnych i wszystkich obecnych 

pracowników Urzędu Gminy. Następnie przeprosiła za kilka minut opóźnienia z uwagi na 

problemy techniczne. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Następnie Radna Wiesława Posadzy zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy są propozycje 

zmian do porządku obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Nie było wniosków, a porządek sesji został przyjęty. 

Porządek obrad LIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

1. Otwarcie LIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołu z LVIII sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dąbrowa Biskupia między sesjami Rady 

Gminy. 

6. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

7. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia między 

sesjami. 

8. Bezpieczeństwo i przeciwdziałanie przestępczości na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia 

– informacja za 2023 rok. 

9. Ochrona przeciwpożarowa – informacja za 2023 rok. 

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Dąbrowa 

Biskupia za 2023 rok. 

11. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Gminie Dąbrowa Biskupia na lata 2020-2024. 
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12. Sprawozdanie z realizacji ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za 

2023 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie 

Dąbrowa Biskupia na lata 2024 – 2027. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej Statut Gminy Dąbrowa Biskupia. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym 

gminy Dąbrowa Biskupia. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy 

Dąbrowa Biskupia. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

w Woli Stanomińskiej. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaka ratownika i kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej 

z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii rzymskokatolickiej pw. Świętej 

Trójcy w Chlewiskach. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii rzymskokatolickiej pw. Św. 

Michała Archanioła w Brudni. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii rzymskokatolickiej pw. Świętej 

Trójcy w Chlewiskach. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii rzymskokatolickiej pw. Św. 

Michała Archanioła w Brudni. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Wspólnocie Mieszkaniowej 

w Radojewicach. 

24. Informacja o wysokości dokonanych umorzeń oraz ulgach udzielanych w trybie 

określonym uchwałą Nr XXVII/219/2021 Rady Gminy Dąbrowa Biskupia z dnia 

30 września 2021 r. w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Gminie Dąbrowa Biskupia i jej jednostkom podległym, warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 

pomoc publiczną oraz wskazanie organu lub osób uprawnionych do udzielania tych 

ulg za 2023 rok. 

25. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Dąbrowa Biskupia na 2024 rok. 
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26. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2024-2035. 

27. Wolne wnioski. 

28. Zamknięcie obrad LIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Ad.2. Wybór sekretarza obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, aby sekretarzem obrad LIX sesji Rady Gminy 

Dąbrowa Biskupia został radny Piotr Kołodziej. 

Nie było innej kandydatury. 

Po wyrażeniu zgody przez radnego przystąpiono do głosowania. 

głosowanie Wybór radnego Piotra Kołodzieja na sekretarza obrad. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 85.71 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 14.29 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 
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4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub nieobecny 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz nieobecny 

Radni jednogłośnie 12 głosami "za" przyjęli kandydaturę radnego Piotra Kołodzieja na 

sekretarza obrad. 

Ad. 3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

Radna Wiesława Posadzy zaproponowała do Komisji Uchwał i Wniosków następujące osoby: 

radny Janusz Czarniak - wyraził zgodę 

radna Cecylia Herrmann - wyraziła zgodę 

radna Joanna Roszak - wyraziła zgodę 

Nie było innych kandydatur. 

Następnie radni przystąpili do głosowania. 

głosowanie Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków w składzie: radny Janusz 

Czarniak, radna Cecylia Herrmann, radna Joanna Roszak. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 26 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 85.71 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 14.29 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub nieobecny 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 
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13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz nieobecny 

W wyniku głosowania komisja w ww. składzie została powołana przez radnych 12 głosami 

„za”. 

Na przewodniczącego komisji wybrano radną Joannę Roszak. 

Ad.4. Przyjęcie Protokołu z LVIII Sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Wniosek o przyjęcie protokołu z LVIII sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia odczytał radny 

Marek Świerkowski, jako sekretarz obrad LVIII sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Nie wniesiono uwag do protokołu, dlatego przystąpiono do głosowania. 

głosowanie Przyjęcie Protokołu z LVIII Sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 85.71 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 14.29 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 
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3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub nieobecny 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz nieobecny 

Protokół został przyjęty jednogłośnie 12 głosami „za”. 

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dąbrowa Biskupia między sesjami Rady 

Gminy. 

Powyższe sprawozdanie przedstawił Pan Marcin Filipiak - Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję. 

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytaniem o jakiej kwocie mówi się odnośnie wymiany 

oświetlenia ulicznego na ledowe? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że całość zadania to kwota ok. 1 800 000,00 zł, z czego gmina 

ma już przyznane dofinansowanie z Programu Rządowego w kwocie 1 400 000,00 zł.  

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – powitała Pana Przemysława Nakoniecznego.  

Ad.6. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Powyższe sprawozdanie przedstawiła Pani Marzena Gustaw - Sekretarz Gminy. 
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Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad.7. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia między 

sesjami. 

Powyższe sprawozdania przedstawili odpowiednio przewodniczący komisji: 

Komisja Rewizyjna odbyła dwa posiedzenia: 

06.02.2024 r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Kontrola wykorzystania środków gminnych w dziale straż pożarna za 2023 rok. 

2. Kontrola spływu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi za II półrocze 

2023 roku. 

22.02.2024 r., na którym omawiano materiały na LIX sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Komisja Rolnictwa i Finansów odbyła jedno posiedzenie, dnia 22.02.2024 r., na którym 

omawiano materiały na LIX sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Sportu odbyła jedno posiedzenie, dnia 22.02.2024 r., na którym 

omawiano materiały na LIX sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Komisja ds. Samorządu, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego odbyła trzy 

posiedzenia: 

09.01.2024 r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Spotkanie z przedstawicielami Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Podejmowane działania dotyczące przemocy w rodzinie i bytu 

socjalnego tych rodzin. 

2. Realizacja prac melioracyjnych w roku 2023. Oczyszczanie rowów gminnych, 

przepustów, kanału Parchańskiego, Kanału Bachorza Mała i Bachorza Duża. 

13.02.2024 r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Informacja dotycząca napraw placów zabaw na terenie Gminy oraz przebudowa 

5 placów zabaw w ramach projektu. 

2. Informacja z realizacji wniosków zgłaszanych podczas zebrań wiejskich odbytych 

w 2023 roku. 

19.12.2023 r., na którym omawiano materiały na LIX sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji od ostatniej sesji odbyła dwa posiedzenia: 

07.02.2024 r. na którym omawiano następujące tematy: 
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1. Rozpatrzenie wniosku z dnia 1 lutego 2024 r. w sprawie pomników przyrody oraz alei 

lipowej w Modliborzycach.   

2. Analiza pism przesłanych przez Urząd Cywilnej i Demokratycznej Kontroli.  

20.02.2024 r. na którym omawiano następujące tematy: 

1. Rozpatrzenie wniosku z dnia 1 lutego 2024 r. w sprawie pomników przyrody oraz alei 

lipowej w Modliborzycach – komisja w terenie. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad.8. Bezpieczeństwo i przeciwdziałanie przestępczości na terenie Gminy Dąbrowa 

Biskupia – informacja za 2023 rok. 

Pan Damian Rychwicki – przedstawił informację na powyższy temat.  

Poinformował, że stan etatowy Komendy Powiatowej Policji w Inowrocławiu wynosi 323 

etaty policyjne oraz 53,25 etaty pracownicze. Na koniec roku 2023 było 16 wakatów na 

stanowiskach policyjnych oraz 4 wakaty w służbie cywilnej. W skład Komendy Powiatowej 

Policji w Inowrocławiu wchodzi 5 jednostek terenowych, tzn. 4 Komisariaty Policji 

w: Kruszwicy, Gniewkowie, Janikowie i Pakości oraz Posterunek Policji w Złotnikach 

Kujawskich.  

W 2023 roku realizowany był „Powiatowy program zapobiegania przestępczości oraz 

ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2021-2025”. 

Jeśli chodzi o efektywność zwalczania przestępczości na terenie gminy Dąbrowa Biskupia, to 

widać wzrost przestępstw stwierdzonych. Jednak należy zwrócić uwagę, że wykrywalność 

tych przestępstw również wzrosła. Zanotowano następujące ilości przestępstw w 2023 roku: 

▪ przestępstwa kryminalne – 41, 

▪ przestępstwa gospodarcze – 8, 

▪ uszkodzenie ciała – 1, 

▪ kradzież rzeczy – 2, 

▪ włamania – 8, 

▪ uszkodzenie rzeczy – 3, 

▪ nietrzeźwi kierujący – 6, 

▪ przestępstwa narkotykowe – 7. 

W gminie Dąbrowa Biskupia odnotowano 6 wypadków drogowych, w  których było 12 

rannych.  

Jeśli chodzi o działalność prewencyjną Policji, to założono 9 Niebieskich Kart, sporządzono 14 

wniosków do sądu oraz ukarano 1 osobę mandatem karnym.  

Zgodnie z priorytetami inowrocławska Policja będzie realizowała następujące zadania: 
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1. Optymalizacja działań Policji w zakresie zwalczania kluczowych rodzajów 

przestępczości, w tym cyberprzestępczości. 

2. Zwiększenie skuteczności Policji poprzez wdrażanie nowoczesnych rozwiązań 

technologicznych. 

3. Podniesienie efektywności działań Policji w celu realizacji oczekiwań społecznych. 

4. Zapewnienie optymalnych warunków pełnienia służby/pracy. 

Materiał stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

Dyskusja: 

Radna Wiesława Posadzy – zgłosiła konieczność interwencji do zarządcy dróg wojewódzkich 

oraz powiatowych w sprawie złego ich stanu. Gmina również cały czas zgłasza, jednak nie ma 

reakcji, a stwarza to zagrożenie.  

Pan Damian Rychwicki – odpowiedział, że ruch drogowy podczas patroli ma obowiązek 

zgłaszania wszelkie ubytki w drodze, czy oznakowania. Jednak odpowiedź jest taka sama, 

albo czekają na uchwalenie budżetu, później jest wiosna, a następnie zima i nic się nie dzieje.  

Radny Marek Świerkowski – zadał pytanie, co z bójkami na terenie gminy, ponieważ miała 

miejsce taka podczas dożynek? 

Pan Damian Rychwicki – odpowiedział, że bójki nie było, tylko 1 uszkodzenie ciała.  Dodał, że 

żeby uznać zdarzenie za bójkę należy mieć zgłoszenie osoby pokrzywdzonej.  

Radna Wiesława Posadzy – zadała pytanie, jaki punkt w gminie jest najbardziej zagrożony 

pod względem narkotyków, ponieważ jak widać ze statystyk tych przestępstw jest więcej? 

Pan Damian Rychwicki – odpowiedział, że nie ma takiego punktu. Często to są zatrzymania 

na trasie na terenie gminy Dąbrowa Biskupia, a nie koniecznie dotyczy to mieszkańców 

gminy.  

Radna Wiesława Posadzy – zadała pytanie, czy miało miejsce przestępstwo narkotykowe 

przy szkole? 

Pan Damian Rychwicki – odpowiedział, że nie posiada takich informacji, jednak z tego co wie 

to tu zdarzenia miały miejsce wieczorową porą.   

Radny Piotr Kołodziej – zgłosił o nadmiernym przekraczaniu prędkości od Gąsek do 

Parchania. 

Pan Damian Rychwicki – odpowiedział, że zgłosi to w ruchu drogowym.  

Pan Przemysław Nakonieczny – zadał pytanie, czy jest robiona analiza organizacji ruchu 

skoro 

w miejscowości Modliborzyce w ostatnim czasie miały miejsce 3 wypadki drogowe, a na 

drodze powiatowej jest ograniczenie prędkości 60 km/h, a na gminnej nie ma ograniczenia 

prędkości? 
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Pan Damian Rychwicki – odpowiedział, że zawsze w przypadku wypadku śmiertelnego lub 

zagrożenia życia powoływana jest komisja, w skład której wchodzi Naczelnik Ruchu 

Drogowego lub jego zastępca, przedstawiciel zarządcy drogi. Komisja ta robi rozeznanie na 

miejscu zdarzenia i wysuwa wnioski np. o ograniczeniu prędkości. Dodał, że również 

Wójtowie składają podobne wnioski i wówczas Ruch Drogowy ocenia to na podstawie 

statystyk. Wówczas wysyłane jest pismo do zarządcy drogi, od którego tak naprawdę zależy, 

czy zmieni organizację ruchu.  

Pan Przemysław Nakonieczny – dodał, że jego zdaniem organizacja ruchu w Modliborzycach 

powinna zostać zmieniona, a oznakowanie poziome jest nieczytelne.  

Pan Damian Rychwicki – odpowiedział, że za oznakowanie poziome również odpowiada 

zarządca drogi, a wniosków patroli w tej sprawie jest wiele.  

Radny Marek Świerkowski – zadał pytanie, czy wysyłane są na teren naszej gminy patrole 

samochodem nieoznakowanym? 

Pan Damian Rychwicki – odpowiedział, że patrole samochodem nieoznakowanym 

przeważnie są na drogach krajowych. 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu.  

Ad.9. Ochrona przeciwpożarowa – informacja za 2023 rok. 

Pan Ireneusz Taraszka – na wstępie podziękował za wsparcie finansowe jednostek OSP na 

terenie gminy oraz Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej.  

Następnie poinformował, że na terenie gminy Dąbrowa Biskupia w 2023 roku doszło do 

89 zdarzeń. Na terenie gminy działa 6 jednostek, których wyjazdowość za 2023 rok kształtuje 

się następująco: 

• OSP Modliborzyce - 46 

• OSP Dąbrowa Biskupia – 36 

• OSP Stanomin – 25 

• OSP Przybysław – 18 

• OSP Wonorze 15 

• OSP Radojewice - 14 

Na terenie powiatu widać spadek zdarzeń o 770 porównując rok 2023 do 2022 roku, przede 

wszystkim jest mniej pożarów. Pożary obecnie stanowią 20% wszystkich zdarzeń. Zmieniła 

się specyfika ratownictwa, głównie jest to usuwanie skutków wypadków komunikacyjnych 

i dlatego wymagana jest wiedza z pierwszej pomocy. Dodał, że Komenda Powiatowa 

16 marca br. rozpoczyna szkolenia dla OSP z zakresu podstawowego oraz są otwarci na 

szkolenie (bezpłatne) w zakresie podwyższenia kwalifikacji dotyczącej prawa jazdy np. 

z kategorii B na C, które z kolei prowadzi Ośrodek Komendy Wojewódzkiej w Łubiance. 

Warunkiem jest, że dany druh musi przez 5 lat wykonywać stanowisko kierowcy, czyli 
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czynnie działać w danej jednostce. Widać progres w gminie Dąbrowa Biskupia, ponieważ 

kiedyś problemem były certyfikaty, a dzisiaj każda jednostka ma wymieniony samochód. Z 

pewnością wzrasta poziom bezpieczeństwa z uwagi na każde doposażenie jednostek. 

Zaznaczono, że coraz rzadziej zdarzają się sytuacje, żeby jednostka dysponowana do 

zdarzenia nie wyjechała, czyli zdolność operacyjna również wzrosła. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – pogratulowała Panu Dawidowi Wojciechowskiemu 

objęcia funkcji Komendanta Gminnego Ochrony Przeciwpożarowej, a następnie oddała mu 

głos.  

Pan Dawid Wojciechowski – poinformował, jak już wcześniej zostało powiedziane, że na 

terenie gminy miało miejsce 89 interwencji, w tym było 19 pożarów, 64 miejscowych 

zagrożeń oraz 6 fałszywych alarmów. W stosunku do ubiegłego roku sprawozdawczego 

odnotowano około 43% spadek zdarzeń. Stanowisko Kierowania Komendanta Powiatowego 

PSP w Inowrocławiu dysponowało także nasze jednostki do wsparcia działań poza gminę 

Dąbrowa Biskupia  i odnotowano 14 takich wyjazdów, w tym 8 pożarów i 6 miejscowych 

zagrożeń. Dodał, że w jednostkach na terenie gminy jest 7 strażaków pracujących w PSP i 

jednego pracującego w Wojskowej Straży Pożarnej, którzy przekazują swoją wiedzę 

pozostałych strażakom.  

Materiał stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

Dyskusja: 

Radny Marek Świerkowski – zadał pytanie, czy w budżecie centralnym za pośrednictwem 

Komendy Powiatowej są przewidziane środki na doposażenie jednostek z terenu gminy 

Dąbrowa Biskupia w obecnym roku? 

Pan Ireneusz Taraszka – odpowiedział, że zostały złożone wnioski na dofinansowanie 

z Regionalnego Programu Operacyjnego, z czego korzysta m.in. jednostka OSP Modliborzyce, 

która otrzyma motopompę oraz przyczepkę wężową. Można również korzystać z dostępnych 

dotacji np. z Funduszu Sprawiedliwości, MSW, czy z Krajowego Systemu Ratowniczo-

Gaśniczego. 

Radny Marek Świerkowski – zadał pytanie, czy zgłaszane są na policje fałszywe alarmy? 

Pan Ireneusz Taraszka – odpowiedział, że alarmy fałszywe dzielą się na te w dobrej wierze 

i złośliwe, dlatego trudno jest, żeby te w dobrej wierze zgłaszać na policje. Jednak na 

wszelkich spotkaniach z mieszkańcami uświadamia się ich, że należy najpierw sprawdzić i 

ocenić sytuację, za nim się zadzwoni.  

Wójt Gminy – dodał, że w momencie kiedy OSP z terenu gminy Dąbrowa Biskupia zbierały 

fundusze na zakup samochodu, to zwracały się również z prośbą o pomoc do Starostwa 

Powiatowego i za każdym razem te jednostki taką pomoc otrzymywały.  

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu.  
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Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za przybycie zaproszonym gościom i ogłosiła 15 

minut przerwy.  

Po przerwie wznowiono obrady. W sesji nadal uczestniczy 12 radnych.  

Ad.10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Dąbrowa Biskupia 

za 2023 rok. 

Pan Grzegorz Pomianowski – przedstawił powyższe sprawozdanie. 

Poinformował, że w minionym roku wszyscy zatrudnieni nauczyciele w szkołach na terenie 

gminy Dąbrowa Biskupia osiągnęli średnie wynagrodzenie wymagane przepisami prawa. 

Materiał stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Dyskusja: 

Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Ad. 11. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Gminie Dąbrowa Biskupia na lata 2020-2024. 

Pani Paulina Jaskulska – przedstawiła powyższe sprawozdanie. 

Poinformowała, że w ramach Gminnego Programu realizowane były następujące zadania: 

1) wzmacnianie systemu działającego na rzecz prawidłowego funkcjonowania rodzin; 

W ramach działań edukacyjnych i profilaktycznych rozprowadzane były wśród mieszkańców , 

w poszczególnych instytucjach broszury informacyjne, dotyczące zjawiska przemocy. 

Informowano również, o możliwości skorzystania z różnych form pomocy  i wsparcia dla 

potrzebujących. Za pomocą strony internetowej rozpowszechniono wśród mieszkańców 

informację o aplikacji „Twój Parasol”, która umożliwia szybką pomoc osobie dotkniętej 

przemocą. W roku 2023 GOPS i Zespół Interdyscyplinarny współpracował z GOKSiR oraz ze 

szkołami na terenie gminy.  

2) przeciwdziałanie przemocy i uzależnieniom wśród mieszkańców gminy Dąbrowa 

Biskupia; 

Celem zadania jest przede wszystkim zapewnienie bezpieczeństwa osobom doznającym 

przemocy poprzez szybką i skuteczną interwencję służb do tego uprawnionych oraz podjęcie 

czynności, które zabezpieczą ofiarę przemocy przed dalszym jej krzywdzeniem.  

W 2023 roku odbyło się 5 posiedzeń Zespołu Interdyscyplinarnego, który powołał 5 nowych 

grup roboczych, diagnostyczno-pomocowych w celu rozwiązania problemów związanych 

z występowaniem przemocy w rodzinie, w indywidualnych przypadkach. W roku 2023 do 

Zespołu wpłynęło 13 nowych „Niebieskich Kart” sporządzonych w 6 rodzinach. Ponadto 

monitorowano 8 „Niebieskich Kart” z poprzednich lat. W pięciu przypadkach sprawcy 

przemocy otrzymali zakaz zbliżania się do ofiar. 
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3) wsparcie i terapia dla osób doświadczających przemocy; 

W związku ze stosowaniem przemocy, pomocą Zespołu objętych zostało 13 rodzin. 

Wszystkim ofiarom przemocy, jak i sprawcą oferowano pomoc terapeuty, pomoc prawną 

oraz pomoc w postaci pracy socjalnej. W związku z występowaniem przemocy domowej 

zabezpieczono w pieczy zastępczej jedno dziecko.  

Dodała, że na realizację działań omawianego programu zaplanowano budżet w wysokości 

24 854,00 zł, z czego wydatkowano kwotę w wysokości 24 807,67 zł.  

Materiał stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

Dyskusja: 

Nie było chętnych do zabrania głosu. 

Ad.12. Sprawozdanie z realizacji ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej 

za 2023 rok. 

Pani Ewelina Słupczewska – przedstawiła powyższe sprawozdanie. 

Poinformowała, że GOPS w Dąbrowie Biskupiej zatrudnia jednego asystenta rodziny 

w wymiarze ¾ etatu w ramach zadaniowego trybu pracy, co pozwala na pracę z rodzinami 

w różnych godzinach. Otrzymano dotację w wysokości 8 256,20 zł w konkursie „Program 

Asystent Rodziny na rok 2023”. 

Od 01.01.2023 r. wsparciem asystenta rodziny objętych zostało 12 rodzin z problemami 

opiekuńczo-wychowawczymi w tym 1 rodzina została  zobligowana do współpracy 

z asystentem rodziny wyrokiem Sądu Rejonowego w Inowrocławiu. W rodzinach objętych 

wsparciem było 33 dzieci. 

Asystent współpracował z jedną rodziną, w której 2 dzieci umieszczona została w pieczy 

zastępczej. Plan pracy i działania asystenta skupiały się na pracy z matką dzieci w celu 

powrotu ich do rodziny biologicznej. Na tą chwilę dzieci nadal pozostają w rodzinie 

zastępczej spokrewnionej. Praca asystenta rodziny przy współpracy pracowników socjalnych, 

kuratorów, pedagogów szkolnych, to jedyna szansa na zmianę sytuacji w tych rodzinach oraz 

jedyna szansa na wprowadzenie działań zmierzających do pozostania dzieci w ww. 

środowiskach. Działania asystenta rodziny wynikają z Ustawy o wspieraniu rodziny i systemie 

pieczy zastępczej. Na realizację zadania gmina wydatkowała środki w wysokości 65 632,43 zł 

z czego 8 5256,20 zł pochodziła z „Programu Asystent Rodziny na rok 2023”, natomiast 

kwota 57 376,23 zł to wkład własny gminy. W celu poprawy funkcjonowania rodzin oraz 

wypracowania wspólnych działań profilaktycznych GOPS w Dąbrowie Biskupiej współpracuje 

z kuratorami sądowymi, policją, szkołami. Nadzorem kuratora sądowego jest objętych 

7 rodziny współpracujące z asystentem rodziny. Istnieje również możliwość skorzystania 

z bezpłatnych konsultacji prawnych, psychologicznych i terapeutycznych w Punkcie 

Konsultacyjno-Informatycznym ds. Uzależnień i Przeciwdziałania Przemocy w Dąbrowie 

Biskupiej. Mieszkańcy gminy Dąbrowa Biskupia mogą liczyć również na bezpłatną pomoc 

poradni skupiających się w PCPR w Inowrocławiu w tym Poradni Pedagogiczno-
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Psychologicznej. Osoby oczekujące specjalistycznego wsparcia mogą równie poszukiwać go 

w Kujawskim Ośrodku Rehabilitacji i Terapii KORT w Inowrocławiu. Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Dąbrowie Biskupiej w pełni realizował założenia Programu Wspierania Rodzin 

w Gminie Dąbrowa Biskupia na lata 2012 – 2024 przy współpracy z Urzędem Gminy, 

Gminnym Ośrodkiem Kultury Sportu i Rekreacji, Zespołu Interdyscyplinarnego, szkół, 

kuratorów, policji i innych instytucji działających na rzecz rodzin. 

Materiał stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Dyskusja: 

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, czy asystent rodziny zatrudniony na ¾ etatu 

wystarczy w naszej gminie i jakie są ewentualne możliwości zwiększenia mu ilości godzin do 

pełnego etatu lub zatrudnienia drugiego asystenta rodziny? 

Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że pojawiło się ogłoszenie na stronie GOPS-u 

o zatrudnieniu asystenta rodziny, jednak nie było żadnych zgłoszeń. Natomiast nie można 

zwiększyć ilości godzin obecnemu asystentowi z uwagi na inne obowiązki, które pełni. 

Dodała, że z pewnością konieczne jest zatrudnienie kolejnej osoby, ponieważ już dwie 

rodziny są w kolejce oczekujących. 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. 

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Dąbrowa 

Biskupia na lata 2024 – 2027. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających 

Przemocy Domowej w Gminie Dąbrowa Biskupia na lata 2024 – 2027. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 



17 
 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 85.71 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 14.29 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub nieobecny 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych 

głosowało za przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 
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Uchwała Nr LIX/435/2024 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Dąbrowa 

Biskupia na lata 2024 – 2027 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Ad.14. Podjęcie uchwały zmieniającej Statut Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej Statut Gminy Dąbrowa Biskupia. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 85.71 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 14.29 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 
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5 Kaszliński Jakub nieobecny 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych 

głosowało za przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr LIX/436/2024 zmieniająca Statut Gminy Dąbrowa Biskupia stanowi załącznik nr 

15 do protokołu. 

Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym 

gminy Dąbrowa Biskupia. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie analizy zmian w zagospodarowaniu 

przestrzennym gminy Dąbrowa Biskupia. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 lutego 2024 r.   
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typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 85.71 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 14.29 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub nieobecny 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 
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14 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych 

głosowało za przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr LIX/437/2024 w sprawie analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym 

gminy Dąbrowa Biskupia stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy 

Dąbrowa Biskupia. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 

ogólnego gminy Dąbrowa Biskupia. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 85.71 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 14.29 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 
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3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub nieobecny 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych 

głosowało za przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr LIX/438/2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy 

Dąbrowa Biskupia stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Ad.17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

w Woli Stanomińskiej. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

gruntowej w Woli Stanomińskiej. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 85.71 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 14.29 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub nieobecny 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 
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12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych 

głosowało za przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr LIX/439/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej w 

Woli Stanomińskiej stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad.18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaka ratownika i kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu 

Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaka ratownika i kandydata na strażaka ratownika 

Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 85.71 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 14.29 % 

Wyniki imienne 
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lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub nieobecny 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych 

głosowało za przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr LIX/440/2024 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaka ratownika i kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu 

Gminy Dąbrowa Biskupia stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Ad.19. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii rzymskokatolickiej pw. 

Świętej Trójcy w Chlewiskach. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
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Radna Renata Gawrysiak – poprosiła o szersze wyjaśnienie dlaczego to gmina zajmuje się 

tym dofinansowaniem, a nie parafia oraz kto wykłada te 3 000,00 zł na wkład własny. 

Pani Katarzyna Pawłowska – odpowiedziała, że Rządowy Program Odbudowy Zabytków 

przyjął zasadę, że tylko i wyłącznie jednostki samorządów terytorialnych będą wnioskować o 

te środki na zabytki. W program zakładał, że wnioskodawcą i wykonawcą mogła być gmina 

lub też gmina mogła przekazać dotację dla innych zabytków, innych właścicieli. Nasza gmina 

skorzystała z możliwości i wnioskowała o środki dla parafii.  

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, co z tym wkładem własnym?  

Pani Katarzyna Pawłowska – odpowiedziała, że dofinansowanie wynosi 98%, natomiast 2% 

ponosi beneficjent, czyli w tym przypadku Gmina Dąbrowa Biskupia.   

Do przedstawionego projektu uchwały nie było więcej pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii rzymskokatolickiej 

pw. Świętej Trójcy w Chlewiskach. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 85.71 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 14.29 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 
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3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub nieobecny 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych 

głosowało za przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr LIX/441/2024 w sprawie przyznania dotacji Parafii rzymskokatolickiej pw. 

Świętej Trójcy w Chlewiskach stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad.20. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii rzymskokatolickiej pw. Św. 

Michała Archanioła w Brudni. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii rzymskokatolickiej 

pw. Św. Michała Archanioła w Brudni. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 85.71 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 14.29 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub nieobecny 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 
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12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych 

głosowało za przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr LIX/442/2024 w sprawie przyznania dotacji Parafii rzymskokatolickiej pw. Św. 

Michała Archanioła w Brudni stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Ad.21. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii rzymskokatolickiej pw. 

Świętej Trójcy w Chlewiskach. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii rzymskokatolickiej 

pw. Świętej Trójcy w Chlewiskach. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 85.71 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 14.29 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 
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1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub nieobecny 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych 

głosowało za przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr LIX/443/2024 w sprawie przyznania dotacji Parafii rzymskokatolickiej pw. 

Świętej Trójcy w Chlewiskach stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Ad.22. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii rzymskokatolickiej pw. Św. 

Michała Archanioła w Brudni. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 
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głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii rzymskokatolickiej 

pw. Św. Michała Archanioła w Brudni. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 85.71 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 14.29 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub nieobecny 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 



32 
 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych 

głosowało za przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr LIX/444/2024 w sprawie przyznania dotacji Parafii rzymskokatolickiej pw. Św. 

Michała Archanioła w Brudni stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Ad.23. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Wspólnocie Mieszkaniowej 

w Radojewicach. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Wspólnocie 

Mieszkaniowej w Radojewicach. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 14 - 
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PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 85.71 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 14.29 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub nieobecny 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych 

głosowało za przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr LIX/445/2024 w sprawie przyznania dotacji Wspólnocie Mieszkaniowej w 

Radojewicach stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Ad.24. Informacja o wysokości dokonanych umorzeń oraz ulgach udzielanych w trybie 

określonym uchwałą Nr XXVII/219/2021 Rady Gminy Dąbrowa Biskupia z dnia 30 września 
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2021 r. w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 

Dąbrowa Biskupia i jej jednostkom podległym, warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz 

wskazanie organu lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg za 2023 rok. 

Pani Anna Kuberska – poinformowała, że w 2023 roku nie dokonano umorzeń oraz ulg 

udzielanych w trybie ww. uchwały. 

Materiał stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Dyskusja: 

Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Obrady sesji po wcześniejszym usprawiedliwieniu opuścił radny Igor Szulc. Obecnie w sesji 

uczestniczy 11 radnych.  

Ad.25. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Dąbrowa Biskupia na 2024 rok. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Dąbrowa Biskupia na 2024 rok. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 11 78.57 % 
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WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 3 21.43 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub nieobecny 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor nieobecny 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którego wynik był następujący: 11 radnych 

głosowało za przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr LIX/446/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Dąbrowa Biskupia na 2024 rok stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Ad.26. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2024-2035. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 
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Obrady sesji po wcześniejszym usprawiedliwieniu opuścił radny Marek Świerkowski. Obecnie 

w sesji uczestniczy 10 radnych.  

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2024-

2035. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 71.43 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 4 28.57 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub nieobecny 
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6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor nieobecny 

12 Świerkowski Marek nieobecny 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 10 radnych, którego wynik był następujący: 10 radnych 

głosowało za przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr LIX/447/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2024-2035 stanowi załącznik nr 27 do 

protokołu. 

Ad.27. Wolne wnioski. 

Pan Longin Marciniak – zaznaczył, że wszystkie drogi są w fatalnym stanie, a obecna pogoda 

w niczym nie pomaga. Poinformował, że jeśli chodzi o drogi powiatowe, to od tygodnia 

prowadzone są naprawy. Jeśli chodzi o spółki wodne, to dostaną również w tym roku dotacje 

ze Starostwa Powiatowego.  

Radny Janusz Czarniak – zwrócił uwagę na drogę powiatową Zagajewice-Klepary. Poprosił 

również o zalepienie ubytków na drodze Zagajewice-Klepary. 

Pan Longin Marciniak – odpowiedział, że rozpoczęły się prace naprawcze na drogach 

powiatowych, dlatego należy cierpliwie czekać. Natomiast droga do Klepar wydaje mu się, że 

ona jest już gminna, jednak to sprawdzi.  

Radna Wiesława Posadzy – zaznaczyła, że wszystkie drogi powiatowe na terenie gminy 

Dąbrowa Biskupia są do naprawy, ponieważ przed zimą również nie były naprawiane. 

Dodała, że rębak do cięcia gałęzi obciętych na poboczach powinien wcześniej się pojawić, 

ponieważ gałęzie wystawały na drogę i rysowały samochody. Poza tym była sytuacja, że 

wiatr wywiał w Woli Stanomińskiej te gałęzie na drogę i była wezwana straż do ich usunięcia, 

za co musiała gmina zapłacić ekwiwalent.  
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Pan Longin Marciniak – odpowiedział, że ekip do obcinania jest kilka, a maszyna jedna.  

Radny Janusz Czarniak – zadał pytanie, czy gmina doczeka się kiedyś zbierania poboczy przy 

drogach powiatowych? 

Pan Longin Marciniak – odpowiedział, że zbierane są pobocza, jednak największy problem 

jest z tym urobkiem ziemi i jeśli rolnicy zgodziliby się zabrać taką ziemię, to nie ma problemu. 

Dodał, że takie prace najlepiej wykonać w okresie letnim. 

Radna Wiesława Posadzy – zaznaczyła, że nie jest tak do końca, ponieważ przykładem jest 

wieś Konary, gdzie rolnicy zgodzili się do zabrania ziemi i czekali kilka lat, aż ZDP coś zrobi.  

Radna Renata Frontczak – zgłosiła, że droga powiatowa Modliborzyce-Rejna jest już w 

bardzo złym stanie.  

Radna Renata Gawrysiak – zgłosiła, że droga w Nowym Dworze jest nieprzejezdna 

w niektórych miejscach. Czy to jest realne, tak jak obiecano że zostanie nawieziony kamień 

w te newralgiczne miejsca, żeby było lepiej do czasu budowy nowej drogi. Dodała, że Pani 

sołtys twierdzi, że w listopadzie nic nie było robione na drodze przez gminę, jak to określono 

w odpowiedzi na interpelację.  

Wójt Gminy – odpowiedział, że on uzyskał od pracownika informację, że brygada komunalna 

naprawiała wówczas tą drogę i dlatego będzie trzeba zrobić jakąś konfrontację. Dodał, że 

faktycznie ubytki na tej drodze będą wkrótce uzupełnione kamieniem.  

Radna Renata Gawrysiak – zapytała, czy będzie coś robione odnośnie wytyczenia drogi 

gminnej (bocznej) w Nowym Dworze, która łączy się również z drogą gminną idącą przez 

centrum wsi. Miały tam być wycięte drzewa i od kilku lat nic nie zrobiono w tym kierunku. 

Dodała, że tak naprawdę , gdyby właściciel sąsiedniej działki postawił ogrodzenie, to nie 

byłoby tam przejazdu. Zwróciła również uwagę, że jedno drzewo jest podcięte i przy 

większych wiatrach prawdopodobnie przewróci się na prywatną posesje.  

Wójt Gminy – poinformował, że ta sprawa była poruszana na wspólnym posiedzeniu komisji 

i pracownik podał konkretny termin, kiedy zostanie to zrobione.  

Pan Przemysław Nakonieczny – podziękował mieszkańcom za złożone podpisy pod petycją 

dotyczącą ścieżki rowerowej Modliborzyce-Parchanie. Poinformował, że przed petycją były 

również składane wnioski o zabezpieczenie środków chociażby na projekt tej ścieżki, na co 

otrzymał odpowiedź, że nie jest to zadanie gminy. W odpowiedzi na petycję napisano, że 

gmina nie może realizować inwestycji na gruncie, który do niej nie należy oraz że jest 

niemożliwe zabezpieczenie środków na rok 2024. W związku z tym zadał pytanie dlaczego 

planowano inwestycję w Stanominie polegającą na przebudowie drogi, budowie chodnika 

i zabezpieczono środki na wykup gruntów? Inwestycja ta nie powiodła się, ale zaistniała taka 

możliwość. Zaznaczył, że na terenie gminy Dąbrowa Biskupia nie ma żadnej ścieżki 

rowerowej, a w Modliborzycach nie ma chodnika, gdzie 5 lat temu Wójt w przedwyborczych 

ofertach przedstawiał, że będzie budował ścieżki i chodniki. W związku z tym zadał pytanie, 

dlaczego nie zostało to zrobione? 
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Wójt Gminy – odpowiedział, że faktycznie 5 lat temu w zapowiedziach informował o 

budowie ścieżek rowerowych, jednak niestety wszyscy radni wiedzą jak wygląda sytuacja 

finansowa gminy oraz jaki jest stan dróg gminnych. Ścieżki rowerowe są potrzebne, jednak 

należy pamiętać o całej gminie i jej mieszkańcach, ponieważ obecnie w niektórych 

sołectwach jest taka sytuacja, że ludzie nie mogą wyjechać z domu drogą gminną. Dodał, że 

przy obecnych możliwościach finansowych należy gdzie indziej lokować środki.  

Pan Przemysław Nakonieczny – zaznaczył, że odcinek Modliborzyce-Parchanie należy do 

odcinków niebezpiecznych, mieszkańcy przemieszczają się do sklepu, do Kościoła, na 

cmentarz, do szkoły, do lekarza, do fryzjera itp. Dodał, że to jest miejsce, do którego należy 

doprowadzić infrastrukturę nie tylko z Modliborzyc, ale i z Parchanek, ze Słońska, 

z Marcinkowa i ta ścieżka rowerowa, to dopiero początek, ale trzeba zacząć coś robić.  

Wójt Gminy – odpowiedział, że pierwszą ścieżką, jaka miała by powstać w gminie jest 

odcinek Pieranie-Sobiesiernie, ponieważ tam jest dużo bardziej niebezpiecznie.  

Pan Przemysław Nakonieczny – dodał, że skoro gmina jest zbyt słaba finansowo, to powinna 

podpisać porozumienie z powiatem i wspólnie zrealizować tą inwestycję. Zadał również 

pytanie, czy ktoś rozmawiał z powiatem na temat konieczności budowy ścieżki rowerowej 

Modliborzyce-Parchanie? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że ustalając z powiatem plac ścieżek rowerowych, to właśnie ta 

trasa była wyznaczona, jednak na dzień dzisiejszy nie ma na to środków.  

Radna Wiesława Posadzy – zaznaczyła, że nikt nie jest przeciwny budowaniu ścieżek 

rowerowych, czy jakiejkolwiek infrastruktury w gminie, ponieważ wszyscy chcieli by mieć 

ścieżki, jednak wszystko zależy od finansów. Należy pamiętać, że gmina jest bardzo rozległa 

w porównaniu do sąsiednich gmin, za czym idzie więcej dróg oraz mamy na utrzymaniu aż 

cztery szkoły. Mamy wsie, gdzie drogi są w fatalnym stanie i to należy zrobić w pierwszej 

kolejności. Dodała, że nie da się zrobić wszystkiego w 5 lat, tym bardziej przy takiej inflacji, 

a ścieżka rowerowa Pieranie-Sobiesiernie również jest niezbędna. 

Wójt Gminy – zaproponował umówienie spotkania z zarządcą drogi oraz Starostą 

Powiatowym w tym temacie.  

Pan Longin Marciniak – poinformował, że radni Rady Powiatu również podjęli uchwałę 

o ścieżkach rowerowych, jednak w pierwszej kolejności najważniejsze są drogi. Muszą być 

środki zewnętrzne, ponieważ żaden samorząd nie jest w stanie ze środków własnych 

zbudować ścieżkę rowerową.  

Pan Przemysław Nakonieczny – powiedział, że wszystko rozumie, jednak wnioskowano 

o zabezpieczenie środków chociaż na projekt. 

Radny Janusz Czarniak – stwierdził, że nie ma sensu robić projektu nie mając informacji 

o dofinansowaniu, ponieważ projekt jest ważny przez pewien okres i później należy go 

aktualizować, na co konieczne są kolejne środki finansowe.  
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Radna Renata Gawrysiak – zaznaczyła, że kilka razy pisała o niebezpiecznym łuku w Dąbrowie 

Biskupiej, jadąc w kierunku Inowrocławia, były również załączone zdjęcia, jak wygląda tam 

spacer matki z wózkiem inwalidzkim, czy dziecięcym. Niestety z Urzędu Marszałkowskiego 

trzymała odpowiedź, że widzą konieczność budowy takiego chodnika i przejścia dla pieszych, 

jednak z uwagi na braki finansowe nie zostanie to zrealizowane.  

Pan Przemysław Nakonieczny – powiedział, że na ostatniej sesji usłyszał, że jest 

projektowany szlak rowerowy z Pierania przez Niemojewo do Parchania. W związku z tym 

zadał pytanie, jak to się pokrywa z wcześniejszymi planami.  

Wójt Gminy – odpowiedział, że taki plan jest zawarty w Strategii Gminy. 

Pan Przemysław Nakonieczny – zadał pytanie, dlaczego akurat taki plan ustalono, a nie tam 

gdzie wcześniej wnioskowali mieszkańcy? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że była propozycja połączenia Pierania z Parchaniem. 

Pani Katarzyna Pawłowska – poinformowała, że Strategia była podejmowana w 2021 roku, 

przed czym została podana do konsultacji i mieszkańcy mogli składać swoje wnioski, jednak 

żadne uwagi nie wpłynęły. Wyznaczony szlak pieszo-rowerowy miał na celu pokazanie 

w gminie tego co najcenniejsze, czyli Kościół w Pieraniu, Leśniczówka, rezerwat przyrody 

oraz Dworek w Parchaniu.  

Pan Przemysław Nakonieczny – zadał pytanie, jaki jest sens pokrywania trzeciej ścieżki 

z dwoma wcześniejszymi szlakami, ponieważ istnieje już szlak Św. Jakuba od Niemojewa do 

Parchania oraz ścieżka piesza Gniewkowo-Inowrocław? 

Pani Katarzyna Pawłowska – odpowiedziała, że chodziło o promocję Gminy Dąbrowa 

Biskupia.  

Pan Przemysław Nakonieczny – poinformował, że zasadne jest połączenie Pierania 

z Parchaniem, jednak powinniśmy iść za głosem mieszkańców, którzy na zebraniach wiejskich 

w Modliborzycach wnioskowali o wytyczenie szlaku Pieranie-Rejna-Modliborzyce-Parchanie, 

która pokrywała się z powiatowym planem ścieżek rowerowych.  

Pani Katarzyna Pawłowska – stwierdziła, że skoro Powiat Inowrocławski przygotował 

koncepcję ścieżek rowerowych na terenie powiatu i przygotowuje dokumentację 

projektową, to nie ma sensu wydawania pieniędzy z budżetu gminy na projekt ścieżki 

rowerowej Modliborzyce-Parchanie, skoro Powiat ma zlecić wykonanie projektu ścieżki 

rowerowej od Jacewa przez Parchanie, Modliborzyce, Wonorze i Dąbrowa Biskupia. 

Pan Przemysław Nakonieczny – stwierdził, że zanim zostanie wybudowana ścieżka 

rowerowa, to byłby już wyznaczony szlak, żeby turyści wiedzieli, gdzie się poruszać po 

ustawionych tablicach informacyjnych.  

Pani Katarzyna Pawłowska – dodała, że Urząd Marszałkowski nie dał dofinansowania na 

ścieżkę rowerowa, która jest wyznaczona przez naszą gminę, ponieważ nie znajduje się ona 

w Strategii Wojewódzkiej. 
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Pan Przemysław Nakonieczny – zadał pytanie, czy wcześniej były podejmowane uchwały 

dotyczące dofinansowania na zabytki dla Parafii Parchanie i Pieranie, podobne jak dzisiaj 

podejmowane były dla Parafii Chlewiska i Brudnia? 

Pani Katarzyna Pawłowska – odpowiedziała, że nie było uchwał dla Parafii Pieranie 

i Parchanie? 

Wójt Gminy – dodał, że gmina mogła składać wnioski o dofinansowanie za podmioty, jednak 

to Parafie są odpowiedzialne za skompletowanie całej dokumentacji.  

Pani Katarzyna Pawłowska – zaznaczyła, że podmioty, dla których dzisiaj były podejmowane 

uchwały mają kompletną dokumentację, w tym najważniejsze, czyli opinię konserwatora 

zabytków. Na pozostałe Parafie promesy są , jednak czekamy na dokumentacje.  

Pan Przemysław Nakonieczny – zadał pytanie, jakie są plany na kolejne dofinansowania na 

zabytki będące prywatną własnością? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że tak naprawdę każdy mógł przyjść do gminy i poprosić, żeby 

w jego imieniu taki wniosek złożyć. Jeśli chodzi o Pastorówkę, to do niedawna gmina była jej 

współwłaścicielem  i już wówczas już był tam problem z konstrukcją dachu.  

Pan Przemysław Nakonieczny – zadała pytanie, czy nie szkoda gminie działki, na której jest 

ulica Kwiatowa, którą na ostatniej sesji przeznaczono do sprzedaży? Dodał, że tą drogą 

można byłoby zrobić dojazd do przedszkola.  

Wójt Gminy – odpowiedział, że zostało to zrobione na wniosek właścicieli działek 

przylegających bezpośrednio do tej drogi. Jednak po wycenie przez rzeczoznawcę, na obecną 

chwilę nikt nie jest zainteresowany zakupem.  

Pani Paulina Zasada – dodała, że droga ta stanowi drogę dojazdową do wydzielonych działek 

i droga stanowi tylko dojazd do działki osoby, która złożyła wniosek o jej wykup. Żadna inna 

działka nie ma dojazdu przez tą drogę do drogi publicznej.  

Pan Przemysław Nakonieczny – zadał pytanie, dlaczego decyzja środowiskowa dotycząca 

kurników w Modliborzycach została uchylona, czy nie została wydana? 

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że decyzja o środowiskowych uwarunkowanych 

w przedmiotowej sprawie wydana została w maju 2018 r. Od decyzji strony złożyły skargę do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Bydgoszczy. Decyzją SKO utrzymało ją w mocy. 

Następnie wpłynęła skarga na decyzję Kolegium Odwoławczego, po czy sprawa została 

przekazana do Sądu Wojewódzkiego, a następnie do Naczelnego Sadu Administracyjnego. 

W kwietniu 2023 r. wpłynęło do tut organu pismo Samorządowego Kolegium Odwoławczego 

w Bydgoszczy w związku z prawomocnym wyrokiem Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Bydgoszczy w sprawie skargi strony w postępowaniu na decyzję 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Bydgoszczy do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Bydgoszczy. Decyzja została uchylona decyzją Sądu Administracyjnego, 

który skierował decyzję do kolejnego rozpatrzenia. Wobec powyższego od kwietnia 2023r. 

tut. organ kontynuuje postępowanie w sprawie wniosku Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej 
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NOWOŚĆ z dnia 17 maja 2017 r. W trakcie postepowania wpłynęły nowe dowody w sprawie 

potwierdzające zrealizowanie planowanego przedsięwzięcia inwestycyjnego okazało się, że 

kurniki uzyskały zgody przystąpienia do użytkowania przez Inspektora Nadzoru Budowlanego 

w Inowrocławiu, tym samy decyzja stała się bezprzedmiotowa. Taką decyzję wydał Wójt 

Gminy i obecnie jest ona w Kolegium Odwoławczym, a sprawa ma być rozpatrzona 5 marca 

2024 r.  

Pan Przemysław Nakonieczny – zadał pytanie, czy nie lepiej byłoby wydać decyzję i zawrzeć 

w niej jakieś argumenty dla inwestora nakładających na niego np. nasadzeń ochronnych albo 

sporządzenie raportu, które były wcześniej w decyzji wskazane? Dodał, że na chwilę obecną 

inwestor nie jest do niczego zobowiązany.  

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że decyzje wydaje się dla przedsięwzięć planowanych, 

które nie zostały zrealizowane, a gmina posiada dowody - zaświadczenia Powiatowego 

Inspektoratu Nadzoru Budowlanego na to, że kurniki zostały pobudowane i odebrane przez 

inspektora nadzoru budowlanego, zgodnie z obowiązującym pozwoleniem na budowę.  

Nie ma podstaw, żeby wydać w omawianym temacie decyzję środowiskową. Obecnie gmina 

czeka na opinię Samorządowego Kolegium Odwoławczego.   

Pan Przemysław Nakonieczny – zadał pytanie, jak to się ma do wyroku Sądu 

Administracyjnego, który nakazał ponowne rozpatrzenie całej sprawy i przeprowadzenie 

procedury od początku? Czy to oznacza, że wyrok nie został wykonany? 

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że wyrok został wykonany, ponieważ gmina prowadziła 

postępowanie, które zostało kontynuowane od tego momentu, który został wskazany przez 

WSA. Zarzuty dotyczyły raportu, a raport został uzupełniany dwukrotnie. Jednak w między 

czasie pojawiły się wspomniane wcześniej dowody w sprawie. Dodała, że inwestor wystąpił 

z pisemnym wnioskiem do Wójta Gminy o uznanie sprawy za bezprzedmiotową. Zaznaczyła 

również, że decyzję środowiskową wydaje się na wniosek inwestora.  

Pan Przemysław Nakonieczny – zadał pytanie, czy gmina nie widzi w tym nic złego, że 

inwestycja oddziaływująca na środowisko powstała, pomimo tego, że nie została wydania 

decyzja środowiskowa? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że jeśli to zależałoby od gminy, to nikt by nie chciał, żeby tam te 

kurniki powstały.  

Pani Joanna Roszak – dodała, że wniosek, który złożył inwestor dotyczył działki, na której 

było już wcześniej kurniki. Wniosek dotyczył budowy 4 kurników w miejsce 2 starych, które 

zostały rozebrane. Dodała, że kurniki, które funkcjonują od lat 80-tych nie zostały w żaden 

sposób zwiększone, jeśli chodzi o produkcję. W związku z tym decyzja środowiskowa 

dotyczyła budowy 4 kurników w miejsce 2 istniejących, które były nieekonomiczne, przy 

obsadzie na którą inwestor miał zgodę.  

Pan Przemysław Nakonieczny – stwierdził, że te kurniki były nowo budowane, ponieważ tam 

nie było starych kurników.  
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Radna Renata Frontczak – stwierdziła, że musi poprzeć Pana Nakoniecznego, ponieważ te 

4 kurniki powstały w nowych miejscach, gdzie wcześniej nie było kurników, lecz kotłownia. 

Dlatego są to nowe kurniki, a nie postawione w miejsce innych kurników.  

Pan Przemysła Nakonieczny – dodał, że przez okres ostatnich 5 lat, kiedy procedowano 

sprawę kurników gmina informowała, że teren leży w granicach Obszaru Chronionego 

Krajobrazu Lasów Balczewskich. Jednak z odpowiedzi inwestora wynika, że jego inwestycja 

nie leży już w tym obszarze, o czym świadczy Uchwała Nr IX/68/2019 Rady Gminy Dąbrowa 

Biskupia z 24 września 2019 r., a następnie Uchwała Nr XI/253/2019 Sejmiku Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego z 13 listopada 2019 r. Zaznaczył, że w 2019 roku podejmując 

wskazaną uchwałę pozwolono inwestorowi wyjść ze strefy chronionej Lasów Balczewskich, a 

ta strefa była tzw. kołem ratunkowym, ponieważ funkcjonował wcześniej zapis zakazujący 

realizacji przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać na środowisko oraz lokalizowania 

obiektów budowlanych w pasie 100 m od linii brzegów rzek, jezior i innych naturalnych 

zbiorników wodnych. W związku z powyższym zadał pytanie radnym, dlaczego postanowili 

wyjąc działki inwestora z Obszaru Chronionego Krajobrazu Lasów Balczewskich, skoro było 

tyle protestów mieszkańców? 

Pani Paulina Zasada – poinformowała, że to Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

podejmuje uchwałę w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Lasów Balczewskich. Taka 

uchwała była konsultowana z radnymi, jednak to Województwo określa granice tego 

obszaru. Dodała, że były organizowane spotkania w Urzędzie Marszałkowskim, na których 

można było wnosić uwagi i takie również zostały wniesione przez pracowników urzędu 

gminy. Nasza propozycja dotyczyła wręcz poszerzenia tego obszaru, jednak w miejscu gdzie 

są pobudowane kurniki, to nie ma już tego lasu i dlatego ten obszar został zmniejszony. Taki 

obszar niesie za sobą bardzo duże ograniczenia. Przy uchwalaniu OChK należy uwzględnić 

miejscowy plan zagospodarowania, który tam istnieje oraz inwestora, który już wcześniej 

miał pewne prawa zapewnione. W związku z tym obszar kurników nie jest w OChk-u.  

Pan Przemysław Nakonieczny – poinformował, że z OChk-u została wyjęta działka inwestora, 

na której były już kurniki oraz sąsiednia działka należąca również do tego inwestora, na 

których może pobudować kolejne kurniki. Wyjęto również inne działki, np. działki zalesione 

lub przeznaczone w studium uwarunkowań gminy pod zalesienie. 

Pani Paulina Zasada – zaznaczyła, że taka decyzja była Urzędu Marszałkowskiego, ponieważ 

gmina wnioskowała wręcz o powiększenie tego obszaru, a nie jego zmniejszenie.  

Pan Przemysław Nakonieczny – dodał, że w uchwale OChK ujęty jest zapis zakazujący 

lokalizowania obiektów budowlanych w pasie 100 m od linii brzegów rzek, jezior i innych 

naturalnych zbiorników wodnych, a takim zbiornikiem jest Kanał Parchański. Stwierdził, że 

ten obszar przy kurnikach został wyjęty z Obszaru Chronionego, żeby inwestor miał 

zachowane te 100 m, a wzdłuż dalszego odcinka Kanału Parchańskiego jest ten obszar 

chroniony. 
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Pani Paulina Zasada – odpowiedziała, że nawet Urząd Marszałkowski nie może jednoznacznie 

stwierdzić, czy te 100 m obowiązuje w przypadku Kanału Parchańskiego, bo o takie 

interpretacje występowała przy wydawaniu innych decyzji.  

Pan Przemysław Nakonieczny – zadał pytanie adwokatowi, co można zrobić z tą uchwałą, czy 

można ja odwołać, żeby przywrócić Obszar Chronionego Krajobrazu lasów Balczewskich 

w takim zakresie, w jakim był pierwotnie? 

Pan Przemysław Juchacz – odpowiedział, że zapozna się z ta uchwałę i zobaczy, co można 

z tym zrobić.  

Przewodnicząca Rady Gminy – przypomniała o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych 

w związku z zakończeniem kadencji w dniu 29 lutego 2024 r. i stan na ten dzień.  

Ad.28. Zamknięcie obrad LIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy słowami: 

„Zamykam obrady LIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia” zakończyła posiedzenie Rady 

Gminy o godzinie 13:30. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 26 lutego 2024 r. 

Sekretarz obrad   Przewodniczący obrad 

Piotr Kołodziej   Wiesława Posadzy 

Protokółowała: 

Monika Wochna 

 

 

 

 


